
Protokół nr 36/VII/2017

z obrad XXXVI sesji zwyczajnej Rady Gminy Trąbki Wielkie 

z dnia 24 marzeca 2017 roku

Rozpoczęcie obrad  – godz. 14:00

Zakończenie obrad –  godz. 15:30

Ad 1. Sprawy regulaminowe:

1. Otwarcie     i     stwierdzenie     prawomocności     obrad

Sesja rozpoczęła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Trąbki Wielkie, przy ul. Gdańskiej 12.

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Leszczyński.

W sesji  uczestniczyli:  Wójt  Gminy Błażej  Konkol,  Skarbnik  Gminy Zofia  Gorzyńska,  Radca

Prawny Wawrzyniec Rybak, Dyrektor GOKSiR Leszek Orczykowski, Kierownik ZGKiM Karol

Kozak oraz sołtysi z terenu Gminy Trąbki Wielkie.  Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, na

podstawie  listy  obecności,  że brakuje  Radnego Karola Kusaja. Ustawowy skład  Rady Gminy

wynosi 15 radnych. Listy obecności radnych i sołtysów stanowią załącznik nr 1 i 2 do protokołu.

2. Zatwierdzenie     porządku     obrad.

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił dzisiejszy porządek obrad.

1. Sprawy regulaminowe:

- Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.

- Zatwierdzenie porządku obrad.

- Przyjęcie protokołu z XXXV  zwyczajnej sesji Rady Gminy Trąbki Wielkie.

2. Informacja Wójta Gminy Trąbki Wielkie o pracach między sesjami Rady Gminy;

3.  Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Trąbki Wielkie na rok 2017 - referuje
Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy;

4.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017-2030 -
referuje  Zofia Gorzyńska  Skarbnik Gminy;

5.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  dostosowania  sieci  szkół  podstawowych  i  gimnazjów  do
nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe. – referuje Pan Błażej
Konkol Wójt Gminy;

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany załącznika do uchwały Rady Gminy Trąbki Wielkie nr
XIX/128/2015 z dnia 15.12.2015 r. w sprawie przyjęcia do wdrażania „Planu Gospodarki
Niskoemisyjnej dla Gminy Trąbki Wielkie” – referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

7. Podjęcie  uchwały w sprawie uchwalenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi
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oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Trąbki Wielkie w 2017  roku”–
referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

8. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 3/I/2010 Rady Gminy Trąbki Wielkie z dnia 12
lutego 2010r. w sprawie zmiany Statutu Samorządowej Gminnej Instytucji Kultury o nazwie
Gminny Ośrodek Kultury,  Sportu i  Rekreacji  w Trąbkach Wielkich – referuje Pan Błażej
Konkol Wójt Gminy;

9. Interpelacje i zapytania radnych;

10. Wystąpienia sołtysów;

11. Wolne wnioski. 

Przewodniczący Rady Gminy spytał, czy są uwagi do proponowanego porządku obrad.

Wójt  Gminy –  zgłosił,  aby wyłączyć  z  materiałów sesyjnych  załącznik  nr  3  mylnie  dołączony do
uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego,
wprowadzonego  ustawą  –  Prawo  oświatowe.  Podając,  że  załącznik  ten,  nie  jest  przedmiotem  tej
uchwały.  Zwrócił  uwagę,  że  wyłączenie  załącznika  z  projektu  uchwały  nie  wpływa  na  zmianę
dzisiejszego porządku obrad. 

Wniosek Wójta Gminy został przyjęty. 

Przystąpiono do przegłosowania porządku obrad.

Przewodniczący Rady Gminy spytał, kto jest za przyjęciem w/w porządku obrad.

Obecnych podczas głosowania było 14 radnych.

Głosowanie:

Za –  14

Przeciw –   0

Wstrzymało się –   0

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie przyjęła proponowany porządek obrad.

Przyjęcie   protokołu z XXXV zwyczajnej sesji Rady Gminy Trąbki Wielkie.

Przewodniczący     Rady Gminy  -   poinformował, że  do Biura Rady nie zgłoszono uwag a jedynie
drobne, głównie stylistyczne poprawki protokołu, które zostały uwzględnione.

Kolejno spytał,  kto jest za przyjęciem  protokołu z  XXXV zwyczajnej  Sesji  Rady Gminy Trąbki
Wielkie.

Obecnych podczas głosowanie było  14 radnych.

Głosowanie:

Za –  14

Przeciw –    0

Wstrzymało się –    0

Rada  Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie przyjęła protokół z  XXXV zwyczajnej  Sesji Rady

Gminy Trąbki Wielkie.

Ad 2  Informacja Wójta Gminy Trąbki Wielkie o pracach między sesjami Rady Gminy;

Wójt Gminy poinformował, że od ostatniej sesji Rady Gminy uczestniczył m.in. : 
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– w spotkaniach  z przedstawicielami Firmy „Bialnet” w sprawie budowy sieci Internetu
światłowodowego;

– w spotkaniach z poszczególnymi komisjami stałymi Rady Gminy Trąbki Wielkie;

– w jubileuszach 50 - lecia oraz  urodzinach 90+; 

– w spotkaniu z Panią dr Dorotą Bąk Dyrektorem Ośrodka Zdrowia w sprawie obsługi 
w czasie bardzo dużej liczby zachorowalności;

– w zebraniu wyborczym w Sołectwie Kaczki. Wybrano nowego Sołtysa wsi Kaczki 
Panią Justynę Perke;

– w zebraniu ze strażakami w Ochotniczej Straży Pożarnej  w Sobowidzu;

– w spotkaniu z projektantami Szkoły Podstawowej w Mierzeszynie. Docelowo planuje 
się uruchomić tam przedszkole;

– w gminnych eliminacjach dzieci i młodzieży do konkursu wiedzy pożarniczej; 

– w 103 urodzinach Józefy Krośnickiej;

–  w dniu 20 marca odbył się apel w Granicznej Wsi przy grobie masowym z okazji 
rocznicy rozstrzelania Alfa Liczmańskiego;

– w spotkaniu z firmą przygotowującą program „E-sołtys”;

– w konferencji z przedstawicielami Firmy Rafarge, Francuskie Przedsiębiorstwo 
wytwarzające materiały budowlane. Spotkanie dotyczyło budowy dróg betonowych.  

– w spotkaniu z Dyrektorem Zarządu Dróg w sprawie podpisania umowy dot. remontu 
drogi nr 222 na odcinku Gdańsk – Starogard Gdański; 

– otrzymaliśmy informacje od komornika w sprawie wyceny obiektu Restauracji 
Myśliwskiej w Trąbkach Wielkich. Wójt wycenę tę będzie kwestionował, ponieważ 
wskazano wartość obiektu na ok. 380 tyś. zł., taką samą jak w wycenie z przed 3-4 
lata temu.

– Gmina gości pięcioosobową delegację z partnerskiej Gminy Uehlfeld z Niemiec w 
sprawie ustaleń wizyty młodzieży niemieckiej w Polsce;

W dalszej wypowiedzi Wójt Gminy zaprosił wszystkich obecnych na niedzielę na godz. 
14:00 do Sobowidza do Szkoły Podstawowej w Sobowidzu na promocję książki 
dotyczącej Sobowiadza. 

Kolejno odczytał wydane zarządzenia – w sumie pięć.

Przewodniczący Rady Gminy – spytał, czy są pytania do wystąpienia Wójta Gminy

Radny Jan Selka – spytał, w którym z etapów remontu drogi wojewódzkiej nr 222 łapie się 
gmina Trąbki Wielkie.
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Wójt Gminy – poinformował, że w sumie jest 5 etapów, informacje są, że prace mają się 
rozpocząć od środka.

Radny Ryszard Budzyński – spytał jakie plany Gmina ma, co do budynku Restauracji 
Myśliwskiej.

Wójt Gminy – obiekt ten można zagospodarować na wiele różnych celów. Potrzebne są sale, 
można również pomyśleć, aby przenieść mieszkańców z tego budynku. Na chwilę obecną 
należy to miejsce zabezpieczyć, pozyskać ten obiekt i sukcesywnie działać. Na obecną chwilę
nie przesądzałbym, co tam będzie.

Ad 3 Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Trąbki Wielkie na rok 2017 - referuje  
Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy;

/Projekt uchwały radni otrzymali w dniu sesji/

Wójt Gminy – poinformował,  że największa zmiana dotyczy budowy dróg. Inwestycja ta,
będzie  w  dwóch  miejscowościach  w  Kłodawie  i  Mierzeszynie.  W Kłodawie  mieszkańcy
podpisali  umowę na partycypacje w kosztach budowy drogi  i  ponad 7 tys.  wpłacili  sami
mieszkańcy. Wójt kwotę tę potraja – powstanie ok 1,5 km. odcinka drogi. W Mierzeszynie
będzie remontowana ul. Cmentarna. Przypomniał, że na terenie Gminy jest  180 km dróg
gminnych.  Kolejna  zmiana  dotyczy  przekazania  ok.  20  tys.  zł.  na  budowę  studni  w
Zaskoczynie, która będzie pogłębiana.

Skar  bnik  Gminy –  dokonano  jeszcze  zmiany  w  budowa  hali  gimnastycznej  w  Szkole
Podstawowej  w  Kłodawie.  Zmniejszono  środki  i  przekazano  je  na  rozbudowę  świetlicy
wiejskiej w Gołębiewie Średnim. Kolejno poprosiła, aby Radni w materiałach sesyjnych, w
treści uchwały, zmienili kwotę związaną z tą zmianą.

Wywiązała  się  dyskusja na temat  zmian budżetu Gminy  w trakcie  której  radni  zadawali
pytania na które Pani skarbnik na bieżąco udzielała odpowiedzi. 

Przewodniczący Rady Gminy – spytał, czy są jeszcze jakieś pytania. Pytań nie zgłoszono.

Następnie odczytano treść uchwały.

Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 14 radnych.

Głosowanie:

Za – 14

Przeciw –   0

Wstrzymało się –   0

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr XXXVI/261/2017 w w/w sprawie.

Ad 4 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017-2030 - 
referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy.

/Projekt uchwały radni otrzymali w dniu sesji/

Skarbnik Gminy Zofia Gorzyńska – uzasadnił potrzebę podjęcia powyższej uchwały. Podała,
że uchwała ta jest konsekwencją dokonanych zmian w budżecie gminy.
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Przewodniczący Rady Gminy spytał, czy są pytania. Pytań nie zgłoszono.

Następnie odczytano treść uchwały. Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej

uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 14 radnych.

Głosowanie:

Za –  14

Przeciw –   0

Wstrzymało się –   0

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr XXXVI/262/2017 w w/w sprawie.

Ad 5 Podjęcie  uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół  podstawowych i
gimnazjów do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe -
referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

/Projekt uchwały radni otrzymali z materiałami sesyjnymi/

Wójt Gminy – uzasadnił potrzebę podjęcia powyższej uchwały. Podał, że na ten temat trwały
dyskusje na komisjach. W związku ze zmianą reformy oświaty należy przejść na system 8 kl.
Gimnazjum,  definitywnie  przestaje  istnieć  za  2  lata.  Propozycja,  która  jest  w  uchwale,
obejmuje teren tylko naszej gminy. Możemy ustalać prawo miejscowe tylko na terenie, na
którym organ działa. Nie znaczy to jednak, że nie będą mogli do naszych szkół uczęszczać
dzieci spoza terenu gminy. Będzie taka możliwość, po podpisaniu przez wójtów danych Gmin
odpowiednich porozumień. Zasada jaka jest przyjęta w w/w uchwale, to taka, że uczniowie,
którzy rozpoczęli naukę w danej placówce, a będą z innego obwodu, to nie będą przenoszeni
do  innej  placówki.  W  kwestii  zmiany  obwodów  szkolnych,  w  każdej  z  placówek
oświatowych, z terenu Gminy Trąbki Wielkie, odbyło się spotkanie ze wszystkimi Radami
Pedagogicznymi na ten temat. Na dzień dzisiejszy Gmina zabezpiecza pracę dla wszystkich
nauczycieli. Oprócz tego, odbyły się spotkanie z radami rodziców i ze wszystkimi rodzicami.
Największa dyskusja w tym temacie odbyła się w Kłodawie. Proszę o przyjęcie tej uchwały.
Po jej przyjęciu odbędą się nowe nabory, już na podstawie tej uchwały.

Przewodniczący Rady Gminy spytał, czy są pytania.

Radny Marek  Czerwiński –  spytał,  czy dzieci  spoza  naszej  gminy będą  dowożone  do  placówek
oświatowych.

Wójt Gminy – poinformował, że dowozy dzieci z poza terenu naszej Gminy będą odbywały się tak jak
do tej pory, czyli  po podpisaniu z sąsiednimi gminami odpowiednich porozumień, że dzieci spoza
naszej gminy będą uczęszczać do placówki oświatowej na terenie naszej gminy.

Radna Anna Stosio – poinformowała, że była w Szkole Podstawowej w Trąbkach Wielkich. Zwróciła
uwagę,  że  w nowo wybudowanym budynku,  klasy są  małe.  Nie  ma  miejsca do zabaw.  Zwróciła
uwagę, że z pięciu obwodów do tej placówki oświatowej dojdą dzieci i stwierdziła, że powierzchnia
klas w nowo wybudowanym budynku jest za mała.

Wójt Gminy – poinformował, że docelowo, dzieci będą w budynku gimnazjum. Stwierdził, że dzieci z
klas VII będą mogły również przejść do budynku gimnazjum i tym sposobem zwalnia się miejsce w
Szkoły Podstawowej w Trąbkach Wielkich. Wójt prosi radnych, aby nie obawiali  się o miejsce w
Trąbkach Wielkich. 
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Radna Anna S  tosio – proszę mi powiedzieć dlaczego dzieci z klasy 1-3 nie maja miejsca do zabaw.

Przewodniczący Rady Gminy – nawiązał do załącznika nr 2 uchwały – zapis w tabeli jest błędny, nie
mogę się zgodzić z zapisem, że oddział Gimnazjalny będzie mieścił się w budynku przy ul. Sportowej
nr 2 

Wójt Gminy – zapis jest prawidłowy, mamy okres przejściowy. Zwrócił się do Pani Patrycji Jereczek o
wyjaśnienia powyższej wątpliwości. 

Pani Patrycja Jereczek – podała, że załącznik nr 2 mówi o oddziałach gimnazjalnych. Jeżeli chodzi o
adres siedziby szkoły, to nie możemy wpisać innego, niż adres siedziby obecnej Szkoły Podstawowej
w Trąbkach Wielkich.  Natomiast  jeżeli  chodzi  o  miejsce lokalizacji  prowadzenia zajęć oddziałów
gimnazjalnych, to jest wskazana ul. Sportowa 2 -  jest to adres obecnego Gimnazjum.  

Ul.  Sportowa 19  jest  adresem siedziby Szkoły Podstawowej  w Trąbkach Wielkich.  Zgodnie  z  tą
uchwałą, oddziały gimnazjalne – gimnazjum jest połączone do Szkoły Podstawowej. Od 1 września
nie ma Gimnazjum jest Szkoła Podstawowa. Zapis w załączniku tym jest właściwy.

Przewodniczący Rady Gminy – rozumiemy to, ale chodzi o to, czy ten zapis powoduje to, że dzieci
będą  mogły być  również  w siedzibie  szkoły w byłym budynku  Szkoły Podstawowej  Kunegundy
Pawłowskiej w Trąbkach Wielkich. Czy nie spowoduje to, że w jakiś sposób pogorszymy dzieciom
warunki lokalowe. Czy tym zapisem, nie dajemy procederu, że dzieci będą przemieszczane do innych
sal w starym budynku szkoły. 

Wójt Gminy – zapis jest taki, ponieważ szkołę podstawową mamy w Trąbkach Wielkich i włączamy
gimnazjum. Nie możemy podać innego adresu siedziby, niż ta, która jest. Na dzień dzisiejszy może
jest  to  zagmatwane,  ale  mogę  zagwarantować,  że  oddziały  gimnazjalne  nie  będą  w  Szkole
Podstawowej.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy –  spytał,  czy  nie  można  od  razu  wskazać  siedzibę  szkoły
podstawowej gdzie obecnie gimnazjum.

Wójt  Gminy –  nie  można  tego  zrobić,  bo  mamy  gimnazjum.  Dopiero  od  1  września  przestaje
funkcjonować gimnazjum. Do końca listopada mamy termin do zmiany statutu w poszczególnych
placówkach oświatowych. Dopiero jak zmienimy statut Szkoły Podstawowej w Trąbkach Wielkich to
w nim zamieścimy wszystkie nowe zmiany. 

Przewodniczący Rady Gminy – załącznik nr 3 – jest on skreślony, to wiemy, chciałbym jednak mieć
zapewnienie, czy nie spowodujemy, że w obecnym budynku Gimnazjum nie będzie natłoku. Czy my
jesteśmy przekonani, że wprowadzamy jednozmianowość i kolejne pytanie, czy jesteśmy przekonani,
że  będzie  praca  dla  nauczycieli.  Proszę  o  zapewnienie  dla  wszystkich  radnych,  że  nie  nastąpi
opustoszenie  Szkoły  Podstawowej  w  Sobowidzu  a  aktualny  budynek  gimnazjum  zostanie
przepełniony.

Wójt Gminy – mamy dokonaną analizę na podstawie imienia i nazwiska dziecka. Musiałoby nastąpić
masowe wyprowadzenie się rodzin z Sobowidza,  aby szkoła  w Sobowidzu opustoszała. Jedynym
niebezpieczeństwem może być  fakt,  że  rodzice  dzieci  będą chcieli  zapisać do szkoły w której  są
wysokie wyniki w nauce. To jest jedyne niebezpieczeństwo.

Przewodniczący  Rady  Gminy –  zmiany  te  miały  powodować  to,  że  nie  będziemy  dokonywać
rozbudowy szkoły. Mam nadzieję, że w tym kierunku nie idziemy.

Wójt Gminy –na dzień dzisiejszy nie ma takiej potrzeby. Proporcjonalnie nie przybywa tyle dzieci.
Demografia nie wskazuje żadnego wyżu przez najbliższe 5 czy 10 lat.

Rad  ny Adam Zarzycki – za 2 lata Gimnazjum zginie, czy nie można na te dwa lata założyć, że te
okręgi  będą  na  razie  bez  zmiany a  dopiero  po  tych  2  latach  podjąć  decyzje  w  sprawie  zmiany
obwodów szkolnych.

Wójt Gminy – obwody można zmieniać co roku, po uprzednim uzyskaniu zgody kuratora. Należy
pamiętać, że zastrzegamy sobie jednozmianowość, a jeżeli zaistnienie taka potrzeba, to Rada Gminy
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co roku może to  uczynić.  Należy też  patrzeć na miejscowości,  które  się  najbardziej  dynamicznie
rozwijają do nich należy: Kłodawa, Kaczki. Tam najwięcej ludzi przybywa.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy –  należy  zwrócić  uwagę,  że  zawsze  możemy  wrócić  do
poprzednich obwodów. Uważam, że podejmując uchwałę w sprawie zmiany obwodów szkolnych nie
ma się czego bać. 

Przewodniczący Rady G  miny - zaproponował, aby przejść do odczytania uchwały.

Następnie odczytano treść uchwały. Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 14 radnych.

Głosowanie:

Za – 12

Przeciw –   0

Wstrzymało się –   2

Rada Gminy Trąbki Wielkie większością głosów podjęła uchwałę nr XXXVI/263/2017 w w/w

sprawie.  

Ad 6 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany załącznika do uchwały Rady Gminy Trąbki

Wielkie nr XIX/128/2015 z dnia 15.12.2015 r. w sprawie przyjęcia do wdrażania „Planu

Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Trąbki Wielkie” – referuje Pan Błażej Konkol

Wójt Gminy;

/Projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/

Wójt Gminy uzasadnił potrzebę podjęcia powyższej uchwały.

Radna  Mariola  Ł  abędzka –  zapytała  o  przyłącze  gazu.  Czy  wiadomym  jest  którędy  pójdą
podłączenia.

Wójt Gminy – podstawą przebiegu instalacji gazowniczej jest przede wszystkim zainteresowanie
mieszkańców.  Jeżeli  połowa  mieszkańców  danej  miejscowości  jest  zainteresowana,  to firma
gazownicza wpisze na listę daną miejscowość.

Przewodniczący Rady spytał, czy są jeszcze pytania do projektu uchwały. Pytań nie zgłoszono.

Następnie odczytano treść uchwały.

Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 14 radnych.

Głosowanie:

Za – 14

Przeciw –   0

Wstrzymało się –   0

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr XXXVI/264/2017 w w/w spra-
wie.
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Ad  7  Podjęcie   uchwały  w  sprawie  uchwalenia  „Programu  opieki  nad  zwierzętami

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Trąbki Wielkie

w 2017 roku”– referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

/Projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/

Wójt  Gminy - uzasadnił potrzebę podjęcia powyższej uchwały. Poinformował, że  uchwała ta jest
podejmowana przez Radę Gminy cyklicznie, co roku. Dzisiejszy program jest bardzo podobny do
roku poprzedniego. Najważniejsza kwestia dotyczy przeznaczonych środków na ten cel. W § 12.
załącznika tej  uchwały jest  zaznaczone, że na rok 2017  zabezpiecza  się  na  ten cel  kwotę   w
wysokości 53 000 zł. Kwota ta powinna wystarczyć na ten rok. Koszt utrzymania w schronisku
jest bardzo różny. 

Pan Karol Kozak – poinformował, że w tym roku, przez okres trzech miesięcy, ZGKiM wydał w
tym roku już 11 tys. zł. Prosi zgłaszać w pierwszej linii takie sprawy bezpośrednio do  ZGKiM,
sami spróbujemy usunąć padlinę, dzięki temu będzie oszczędność.  

Przewodniczący Rady spytał, czy są pytania do projektu uchwały. Pytań nie zgłoszono.

Następnie odczytano treść uchwały.

Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 14 radnych.

Głosowanie:

Za –  14

Przeciw –   0

Wstrzymało się –   0

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr XXXVI/265 /2017 w w/w spra-
wie.

Ad 8 Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 3/I/2010 Rady Gminy Trąbki Wielkie z

dnia  12  lutego  2010r.  w  sprawie  zmiany  Statutu  Samorządowej  Gminnej  Instytucji

Kultury o nazwie Gminny Ośrodek Kultury, Sportu i Rekreacji w Trąbkach Wielkich –

referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

/Projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/

Wójt Gminy - uzasadnił potrzebę podjęcia powyższej uchwały. 

Przewodniczący Rady   Gminy -  spytał, czy są  jakieś  pytania  do  projektu  uchwały.  Pytań  nie
zgłoszono.

Następnie odczytano treść uchwały.

Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 14 radnych.

Głosowanie:

Za – 14

Przeciw –   0

Wstrzymało się –   0
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Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr XXXVI/266/2017 w w/w spra-
wie.
Wójt Gminy – poinformował, że nastała nagła sytuacja, wnioskuje o zmianę porządku obrad dzi-

siejszej sesji rady gminy.   Bowiem otrzymał e-maila z Kuratorium Oświaty dotyczącej uchwały

przed chwila podjętej przez rade gminy Trąbki Wielkie. Zapis mówi o wejściu wżycie od 14 dni

od moment opublikowania w Wojewódzkim Dzienniku Urzędowym. Musi być jeszcze dodatkowo

uwzględniony zapis , że od 1 września 2017 roku. Ostatni punkt należy zmienić. Prośba, aby

uchylić uchwałę podjętą w dniu dzisiejszym a podjąć nową, z prawidłowym zapisem. Prosi o 5

min. przerwy

Przewodniczący Rady Gminy – ogłosił przerwę 10 min. 

Po przerwie:

Przew  odniczący Rady Gminy – przywitał wszystkich po przerwie.

Zwrócił uwagę, że do porządku obrad zostanie wprowadzona kolejna uchwała tj. w sprawie pro-

jektu  dostosowania  sieci  szkół  podstawowych i  gimnazjów do nowego  ustroju  szkolnego

wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe. Zmieni się porządek obrad, który należy poddać

pod głosowanie. Projekt uchwały zostaje wpisany jako punkt 9, pozostałe punkty porządku obrad

automatycznie przesunie się o jeden numer. Spytał, kto jest za wprowadzeniem tej zmiany do po-

rządku obrad. 

W głosowaniu udział bierze 13 radnych

za – 13
Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie jest za wprowadzeniem do porządku obrad pkt.
9 .

Ad 9 Podjęcie  uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci  szkół  podstawowych i
gimnazjów do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe.
/Projekt uchwały radni  otrzymali w dniu sesji/ 

Wójt Gminy – poinformował, że należy uchylić uchwałę przed chwilą podjętą a dotyczącą obwo-

dów szkolnych, a teraz podejmujemy z nowym zapisem, że wchodzi w życie z dniem od 1 wrze-

śnia 2017r.

Przewodniczący Rady Gminy – spytał, czy są pytania do tej uchwały.

Pytań nie zgłoszono.

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały

r.pr. Wawrzyniec Rybak – poinformował, że osobiście nie zgadzam się z tym zapisem. Nie uważa,

że jest to trafne rozwiązanie w tej kwestii.

Poddano uchwałę pod głosowanie.

W głosowaniu udział bierze 13 radnych.

         Głosowanie:
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za   – 12

przeciw   – 0

wstrzymało się   – 1

Rada Gminy Trąbki Wielkie większością głosów podjęła uchwałę nr XXXVI/267/2017

Ad 10 Interpelacje i zapytania radnych.

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że do Biura Rady nie wpłynęły interpelacje i
zapytania radnych.

Spytał, czy są zapytania radnych.

Radna Wioleta Frydrych – podała, że w szkole w Pruszczu Gdańskim poruszono nowy temat
dotyczący gier  komputerowych  tj:  niebieski  wieloryb,  czy  wróżka  ognia.  Spytała,  czy  w
placówkach  oświatowych  na  terenie  gminy  nauczyciele  ten  temat  poruszyli,   są  to  gry
samobójcze. Proponuje, aby nauczyciele zorganizowali zebranie z rodzicami w szkole w tym
zakresie. 

Przewodniczący Rady Gminy – poinformował, że temat jest mu znany od młodzieży, poprosił
Wójta o przekazanie informacji do szkół. 

Radna  Wioleta  Frydrych –  mieszkańcy  robią  porządki  z  gałęziami,  czy  na  PSZOKu  są
przyjmowane gałęzie.

Kierownik ZGKiM – można przywieźć gałęzie ale musza być w takim stanie, że sam włoży je
do kontenerów na BIO odpady. 

Radna Wioleta Frydrych – chodzi o to, że są masowe wycinki tych drzew i czy ZGKiM nie
może zakupić rozdrabniacza do tych gałęzi. 

Wójt Gminy – każdy właściciel swojej nieruchomości musi być odpowiedzialny. Gmina nie
będzie  łamała  gałęzi  za  właściciela.  Proszę  o  poinformowanie  mieszkańców  że  odpady
biodegradowalne można przywozić na PSZOK, gałęzie również, oczywiście porąbane. 

Radny  Andrzej  Klonowski –  zwrócił  sołtysom  uwagę,  podał  że  dzwonił  do  Zakładu
Energetycznego, aby czujki od lamp zapalały się jak najpóźniej i gasły jak najwcześniej. Nie
wiem czy powinniśmy wystosować pisma do sołtysów czy do zakładu oświetleniowego aby
te czujki sezonowo uregulować. Będzie dzięki temu oszczędność. 

Radny Adam Zarzycki – zgłosił wniosek, aby ZGKiM pobocze drogi do Łaguszewa oczyścił
z piachu. Droga ta zrobi się szeroka. Kolejno podał że nazwy miejscowości które miały być
poprawione bardzo dawno temu zostało to w końcu zrealizowane.

Kierownik ZGKiM – było to zlecone do poprawki.  Zdziwił  się  powyższym zgłoszeniem.
Zostanie to sprawdzone.  Kolejno podał, że droga do Łaguszewa jest w trakcie realizacji.

Radny Michał Studziński – spytał o możliwość wymiany piecu za dofinansowaniem. Jeżeli
tak to jakie warunki należy spełnić i gdzie składać wnioski.

Wójt  Gminy –  jest  uchwała  Rady  Gminy  w  tym  zakresie.  Można  otrzymać  dopłatę  do
wymiany pieca.   Na dzień  dzisiejszy z  tego co pamięta  jest  dziewięć zgłoszeń i  gminny
budżet  chyba  się  wyczerpał  na  ten  cel.  Wniosek  składa  się  również   do  Wojewódzkiego
Funduszu  Ochrony  Środowiska.  Każdy,  kto  złoży  wniosek,  to  staramy  się  pójść  w  tym
kierunku, aby te piece zostały wymienione. Zachęcam do przeczytania uchwały.
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Przewodniczący Rady Gminy –  zwrócił  uwagę,  że  uchwała  ta  mówi  tylko  o  budynkach
mieszkalnych a nie mówi o instytucjach. Nie wiem, czy nie powinna zostać ona rozszerzona.
Są firmy, które chciałyby dokonać takiej zmiany. 

Wójt Gminy – generalnie tworząc tę uchwałę szliśmy w kierunku mieszkańców, ponieważ
firma może wpisać sobie w koszty taka wymianę, jest w innej sytuacji. Tutaj moglibyśmy
udzielić pomocy w jakiejś innej formie.  

Radna Mariola Łabędzka – spytała, czy również jest dofinansowanie do solarów. 

Wójt Gminy – dopłaty do paneli ogrzewających wodę nie ma.

Radny Ryszard  Budzyński- spytał, czy coś jest w planach co do parkingu przed Urzędem
Gminy. Na chwilę obecną niczemu on nie służy.

Wójt  Gminy –  inwestycja  ta  miała  być  zrealizowana  już  w  zeszłym  roku.  Niestety  nie
zdążyliśmy, zastała nas zima. W tym roku będzie parking ten zrobiony. Oprócz tego w planie
jest wykonanie parkingu przy placu zabaw łącznie z targowiskiem. Projekt jest już wykonany
czekamy na ogłoszenie konkursu na dofinansowanie. 

Kolejno wywiązał się dyskusja na temat powstania nowych parkingów w Trąbkach Wielkich,
które odciążą obecne parkingi.

Radny Andrzej Klonowski – nawiązał do transportu GOZu. Stwierdził, że na dzień dzisiejszy
nie ma samochodu odpowiedniego do przewiezienia chorego leżącego.

Wójt Gminy – zwrócił  uwagę, że należy rozróżnić ambulans,  który jeździ po chorego od
samochodu osobowego którym przyjeżdża pielęgniarka do chorego.  Poinformował,  że ten
samochód nie wyjeżdża po chorego leżącego jeżeli  trzeba go zabrać.  Do takiego chorego
jeździ inna karetka. Zwrócił uwagę, że 90% wyjazdów karetek które są to jest wyjazd do
chorego.  

Ad 11 Wystąpienie sołtysów.

- Wójt Gminy – pogratulował Sołtysowi Drzewiny za aktywność sołectwa w zawodach

Ad 9 Wolne wnioski.

Przewodniczący Rady Gminy – nawiązał do wyceny obiektu Restauracji Myśliwskiej. Stwierdził, ze
kwota 300 tys. zł jest to bardzo duża kwotą. Spytał, jaka jest szansa, że ta cena się zmniejszy i jaka jest
szansa  że  Gmina  ten  obiekt  pozyska.  Przy wjeździe  do  Trąbek  Wielkich  z  tej  strony Gołębiewa
Wielkiego droga 222, wita nas widok opłakany.

Wójt Gminy – poinformował, że w jego ocenie rzeczoznawca mało wnikliwie dokonał tej wyceny.
Komornik na pewno jest zainteresowany aby jak najdrożej sprzedać ten obiekt. Podważę konkretne
elementy tej wyceny. Nabyć możemy tylko w formie wystartowanie w przetargu.  

Radny  Andrzej  Zarzycki  –  spytał,  czy  ktoś  brał  pod  uwagę  stan  techniczny  fundamentów  tego
budynku.  Przestrzega,  czy  warto  wchodzić  w  takie  koszty,  czy  to  będzie  się  Gminie  finansowo
opłacało.

Wójt  Gminy –  będziemy dyskutować  na  ten  temat  w  momencie  kiedy zostanie  ogłoszony jakiś
przetarg. Przed zakupem na pewno obejrzymy ten obiekt. 
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Radna Mariola Łabędzka – zwróciła uwagę na wizerunek pałacu w Gołębiewku. Obawia się, że jak
gmina przejmie ten obiekt to będzie kolejny obiekt z odstraszającym wizerunkiem będącym na stanie
Gminy. 

Wójt Gminy – poinformował, ze z pałacem w Gołębiewku będzie zawsze problem jeżeli chodzi o jego
odrestaurowanie, ponieważ są tam tylko lokale mieszkalne. 

Radna Mariola Łabędzka –  jeżeli będziemy na to patrzeć że jest to również zabytek to uważam, że
Gmina bardziej powinna się starać aby obiekt ten odremontować.  

Przewodniczący Rady – rozumiem pewne sprawy, ale jeżeli popatrzymy z tej  strony aby spróbować

przeprowadzić mieszkańców to nie chcą zmieniać swojego miejsca zamieszkania. Te dwie rzeczy się

ze sobą nie łącza. 

Radna Mariola Łabędzka – przypuszczam, ze szybciej znajdą się środki na remont obiektu w Trąbkach

Wielkich aniżeli w Gołębiewku. 

Wywiązała się dyskusja na powyższy temat. Stwierdzono, że temat jest jeszcze odległy.

Przewodniczący Rady Gminy – droga Rościszewo – Godziszewo. Odcinek 30 m nadal jest dziurawy.

Prosi  o  poważne  podejście  do  tematu.  Nowo  wybudowana  droga  z  płyt  jumb  i  niestety  jest

niedopracowane,  są  kałuże,  wyrwy przy połączeniu  z  droga  222.   Odcinek  ten  jest  nienależycie

wykonany.

Wójt Gminy – rozmawiałem z Gminą Skarszew na ten temat. Zostało to bez echa. Spróbuję jeszcze

raz temat ten poruszyć.

Radny J. Selka – poruszył temat zanieczyszczonych chodników przy drogach powiatowych. Uważa,

że należy interweniować do  starostwa o uporządkowanie tych chodników. 

Radna Mariola Łabędzka – zgłosiła, że był wykonany ostatnio remont chodnik. Obecnie  na odcinku

od Państwa Sikorskich do ostatniej posesji chodnik znowu zapada się w kilku miejscach.   

Radny Jan Selka – zgłosił że w Ełganowie na wjeździe przy przystanku droga jest mocno zapadnięta.

Wójt  Gminy  –  poinformował,  że  jak  powiat  będzie  robił  drogi  m.in.  w  Kleszczewie,  to  też

wyrównamy tam asfaltem. 

Radna Mariola Łabędzka – czy ktoś robi rozeznanie w sołectwie czy są potrzeby oznaczenia sołectw.

Wójt Gminy – powinien to zrobić sołtys wsi. Podobnie jak wykonał to sołtys wsi Błotnia. 

Przewodniczący Rady Gmin  y - z uwagi na wyczerpanie tematów, podziękował wszystkim za czynny

udział i zamknął XXXVI zwyczajną sesję Rady Gminy. 

Protokołowała: Przewodniczący Rady Gminy:
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(-) Katarzyna Czyż                      (-) Zbigniew Leszczyński

Załączniki:
1. Lista obecności radnych, sołtysów,
2. Porządek sesji
3. opinie Komisji EiRG Rady Gminy oraz RIO

4. Uchwały podjęte na sesji – nr XXXVI/261/2017- XXXVI/267/2017
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